

Title (en)

Apparatus for sealing the charging hole of a dry coke cooling plant.

Title (de)

Vorrichtung zum Abdichten der Schachteinfüllöffnung einer Kokstrockenkühlwanlage.

Title (fr)

Dispositif pour rendre étanche l'ouverture de remplissage d'une installation de refroidissement à sec de coke.

Publication

EP 0472146 A1 19920226 (DE)

Application

EP 91113879 A 19910820

Priority

DE 4026725 A 19900824

Abstract (en)

Apparatus for filling the charging hole of the shaft (1) of a dry coke-cooling plant opposite the cooling shaft cover (6) with two sealing elements arranged in series in the direction of flow of the escaping gases. According to the invention, the inner sealing element consists of a gasket, forming a preliminary seal, between an all round flattened edge (14), which is fitted to the rim of the shaft (1), and an all round sealing body of greater thickness, fitted to the lower rim of the cover (6), while the outer sealing element consists of a soft-material gasket (12). In a preferred embodiment of the invention, the holder for the soft-material gasket (12) is adjustably fitted to the sealing body (9). <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Vorrichtung zum Abdichten der Einfüllöffnung des Schachtes (1) einer Kokstrockenkühlwanlage gegenüber dem Kühlshachtdeckel (6) mit zwei in Strömungsrichtung der austretenden Gase hintereinander angeordneten Dichtelementen. Erfindungsgemäß besteht das innere Dichtelement aus einer Vordichtung bildenden Abdichtung zwischen einer umlaufenden abgeflachten Schneide (14), die am Rand des Schachtes (1) angebracht ist und einem umlaufenden, am unteren Rand des Deckels (6) angebrachten verstärkt ausgebildeten Dichtkörper, während das äußere Dichtelement aus einer Weichstoffdichtung (12) besteht. Eine bevorzugte Ausführungsform der Erfindung sieht vor, daß die Halterung für die Weichstoffdichtung (12) verstellbar an dem Dichtkörper (9) angebracht ist. <IMAGE>

IPC 1-7

C10B 25/22; C10B 39/02; F16J 15/00; F27D 1/18

IPC 8 full level

C10B 25/22 (2006.01); F27D 1/18 (2006.01); F27D 99/00 (2010.01)

CPC (source: EP)

C10B 25/22 (2013.01); F27D 1/18 (2013.01); F27D 99/0073 (2013.01)

Citation (search report)

- [AD] DE 3003374 A1 19810806 - KRUPP KOPPERS GMBH [DE]
- [A] FR 2383416 A1 19781006 - BRITISH STEEL CORP [GB]
- [A] DE 2357488 A1 19750522 - STILL FA CARL

Cited by

EP0578596A1; FR2693261A1; US5410565A; WO2021006968A1; WO2023147364A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE ES FR GB IT LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

DE 4026725 C1 19911114; EP 0472146 A1 19920226

DOCDB simple family (application)

DE 4026725 A 19900824; EP 91113879 A 19910820